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گروه سیاسی - محمدحسین روانبخش: سخنگوی 
دولت در حســاب کاربری خــود در توییتر خبر داد که » با 
دستور معاون اول رئیس جمهور، مسابقات فوتبال تا پایان 
لیگ برتر با حضور تماشاگران برگزار خواهد شد«. هر چند 
این خبر کوتاه، به خودی خود اهمیت بســیاری برای اهالی 
فوتبال و تماشاگران دارد، اما در لایه های زیرین خود بیانگر 

واقعیاتی از وضعیت دولت و دولتمردان است. 
داستان از ابلاغیه ای آغاز شد که از سوی »وزارت کشور« 
صادر شده بود و سازمان لیگ فوتبال ایران به استناد آن اعلام 
کرد که تمامی بازی های فوتبال بدون تماشاگر برگزار خواهد 
شد. بر اساس آنچه رسانه ها در این خصوص در روز یکشنبه 
منتشــر کردند، سازمان لیگ اعلام کرده بود که »با استناد 
به ابلاغیه ارســالی وزرات کشــور و ضرورت تثبیت شرایط 
کنترل شــده کرونا و با نظر به اینکه در اکثر ورزشگاه های 
کشور رصد گردیده که رعایت شیوه نامه های بهداشتی انجام 
نگرفته است فلذا با عنایت به وضعیت شکننده بیماری کرونا 
و ضرورت اقدامات سلبی، ایجابی و تثبیت وضعیت موجود، 
رعایت دستورالعمل وظایف، الزامات و فرآیندهای برگزاری 
مسابقات ورزشی در شرایط کرونا با تماشاگران ابلاغ گذشته 
ضروری بوده، لذا در صورت برقرار نبودن ارتباط سامانه های 
فروش بلیط الکترونیکی با سامانه ایران من، برگزاری هرگونه 

مسابقه با حضور تماشاگر ممنوع است.«
انتشار این موضوع اعتراضات بسیاری را در فضای مجازی 
و افکار عمومی دامن زد. اینکه این روزها  با فروکش کردن 
کرونــا، مدارس و دانشــگاه ها حضوری شــده و اجتماعات 
مختلف، مســافرت و... بدون هیچ محدودیتی آزاد است اما 
مســابقات فوتبال به بهانه کرونا قرار اســت بدون تماشاگر 
برگزار شــود، برای عموم مردم قابل قبــول نبود و آن را به 

مسائل دیگر مربوط مي دانستند. 

حالا با توئیتی که ســخنگوی دولت زده است بعد از دو 
روز این داستان تمام شده است؛ آن هم بدون اینکه مشخص 
شود که چطور شد که یکباره دغدغه کرونا رفع شد؟ معاون 
اول رئیس جمهور بر چه مبنایی دستور به برگزاری مسابقات 
با حضور تماشاگران داده است؟ اگر از ابتدا نظر وزارت کشور 
)که وزیر آن فرمانده قرارگاه عملیاتی ســتاد ملی مبارزه با 
کرونا اســت( اشتباه بوده اســت، چرا به این موضوع اشاره 
نمي شود ؟ و اگر نظر فرمانده قرارگاه عملیاتی درست بوده 
است، چرا معاون رئیس جمهور برخلاف آن نظر داده است؟ 
واقعا آیا کرونا با دستور معاون رئیس جمهور بی اثر مي شود؟
این ســوالات این احتمال را در ذهــن افزایش مي دهد 

کــه مراکز تصمیم گیری در دولت چندگانه اســت و نوعی 
رقابت برای تصمیم گیــری و اعلام در خصوص تصمیم ها 
وجود دارد. در عمر کوتاه دولت فعلی نمونه هایی از این دست 
بسیار دیده شده است. در آبان ماه محسن رضایی اعلام کرد 
که »خبر خوش اقتصادی« در آذرماه اعلام مي شود و سپس 
آن را پرداخت یارانه 250 هزار تومانی از دی ماه اعلام کرد، 
اما همه این موضوعات از سوی سخنگیو دولت تکذیب شد. 
در ابان ماه سال گذشته یکبار هم آزادسازی و افزایش قیمت 
خودرو از ســوی تولید کنندگان خودرو و بر اساس مصوبه 
دولت اعلام شــد که بلافاصله رئیس جمهور آن را لغو کرد 
و... . به این ترتیب متاسفانه باید گفت گه بعضی تصمیم ها 

در دولت یا بدون ملاحظه عواقب آن گرفته مي شود و ناچار 
بلافاصله بعد از اعلام لغو مي شود، و یا رقابتی که بین جزایر 
مختلف دولت وجود دارد، چنین وضعیتی را شکل مي دهد. 
هر چه هســت، ایــن چندگانگی و عــدم ثبات تصمیم 
گیری ها در دولت، آن هم در مسائل اجتماعی که بازتاب های 
وسیعی در بین مردم دارد، یکی از نقاط ضعف دولت فعلی 

است که گویا دولت توجهی به آن ندارد.
در این میان این موضوع هم قابل طرح و بررســی است 
که نکند همه این مســائل، فقط نوعی بازی تبلیغاتی برای 
»کسب محبوبیت« اســت. اول اعلام مي شود که مسابقات 
فوتبال بدون حضور تماشاچی برگزار مي شود و سپس معاون 
اول رئیس جمهور در نقش »منجی« وارد صحنه مي شود و 
آن را آزاد اعلام مي کند! غافل از اینکه این کسب محبوبیت، 
اگر واقعا نتیجه ای داشته باشد، منجر به بی اعتباری دولت 
مي شود. خرج کردن از اعتبار دولت و دولتمردان برای کسب 
محبوبیت اتفاق نادری اســت که فقط احتمال وقوع آن در 

این دولت و دولت احمدی نژاد وجود دارد.
نکته دیگــر اســتفاده از توئیتر برای اعــلام این قبیل 
تصمیم ها است، توئیتری که ظاهرا برای مردم عادی »فیلتر« 
اســت و استفاده از آن جرم است، حالا تبدیل به مهمترین 
ابزار »سخنگوی دولت« شــده که راسنه های بسیار دولتی 
را دارد ولــی ترجیح مي دهد که از توئیتر اســتفاده کند. با 
این وصف معلوم نیست چرا دولتمردان برای رفع فیلتر این 

شبکه اجتماعی اقدامی نمي کنند؟!
مي بینیم که توئیت ساده سخنگوی دولت، چه سوالات 
مختلف و متنوعی را ســبب شــده اســت و حــالا انتظار 
اســت که لااقل وی به بخشــی از این سوالات جواب بدهد 
 تا کمــی از تعجب و ابهام های شــکل گرفتــه برای مردم 

و رسانه ها کم کند. 

عمر دستور دولت درباره ممنوعیت حضور تماشاگران در ورزشگاه ها به 48 ساعت نرسید

آیا کرونا با دستور معاون رئیس جمهور بی اثر مي شود؟ 

کارخانه تولیــد پهپاد تمــام ایرانی ابابیل 
2 با حضور رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح 
جمهوری اسلامی ایران و سپهبد شیر علی میرزا 
وزیر دفاع تاجیکستان در دوشنبه پایتخت این 
کشور افتتاح شــد. به گزارش ایرنا، در راستای 
تقویت و توسعه همکاری های مشترک دفاعی 
و نظامی بین دو کشــور، کارخانه تولید پهپاد 
ابابیل 2 با همــت و تلاش متخصصان صنایع 
دفاعی وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 
جمهوری اســلامی ایران با حضور سرلشــکر 
باقری و شــیرعلی میرزا وزیــر دفاع و جمعی 
از فرماندهان عالی رتبه کشــور تاجیکستان در 
دوشنبه پایتخت این کشور افتتاح شد. سرلشکر 
باقری با اشاره به اینکه جمهوری اسلامی ایران 
با تلاش متخصصان و دانشمندان متعهد خود 
و با استفاده از ظرفیت های داخلی توانسته در 
تمام ابعاد نظامی و دفاعی به ویژه هواپیماهای 
بدون سرنشین رشد قابل توجهی داشته باشد، 
گفت: امروز در جایگاهی هستیم که می توانیم 
علاوه بــر رفع نیازهای داخلی به کشــورهای 
هم پیمان و دوســت در جهت افزایش امنیت 

و صلح پایدار، تجهیــزات نظامی صادر کنیم. 
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح  افتتاح تولید 
کارخانه ابابیل 2 در تاجیکستان را نقطه عطفی 
در همکاری های نظامی بین دو کشــور عنوان 
کرد و افزود: در آینده شاهد افزایش همکاری ها 
و تعاملات بیشتر از تمام سطوح دفاعی نظامی 
بین دو کشور ایران و تاجیکستان خواهیم بود.

در پایــان کلید نمادین افتتــاح کارخانه و 
گواهینامــه پایان دوره آموزشــی به فرمانده و 
کارکنان نیروی هوایی تاجیکستان اهداء شد. در 
ادامه سرلشکر باقری در راستای همکاری های 
دوجانبه پیرامون مســائل امنیتــی و مرزبانی 
دوکشور، با ســپهبد سیمومین یتیم اف رئیس 
کمیته امنیتی دولتی جمهوری تاجیکســتان 

دیدار و گفت وگو کرد.
تقویــت توان دفاعی و نظامی در راســتای 
هم افزایی و همکاری هرچه بیشتر در مرزهای 
مشــترک و همچنین موضوعــات و تحولات 
منطقــه و افغانســتان از مهمترین محورهای 
این گفت وگو بــود. دو طرف بر ادامه تعاملات 
و رایزنی ها و نشســت های تخصصی پیرامون 

مسائل  منطقه ای و فیمابین تاکید کردند.
خط تولید پهپــاد ایرانی ابابیل-2 با حضور 
رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح دیروز در 
تاجیکستان افتتاح شد، اما این پهپاد که ایران 
به صادرات آن روی آورده است چه ویژگی هایی 
دارد؟ بــه گزارش ایرنا، خط تولید پهپاد ایرانی 
ابابیل-2 صبح دیروز با حضور سرلشکر محمد 
باقری رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح در 
دوشــنبه پایتخت تاجیکستان افتتاح شد. این 
نخستین بار است که جمهوری اسلامی ایران 
به صورت رسمی خط تولید یک پهپاد عملیاتی 
را در کشــور دیگری راه اندازی می کند؛ اما این 

پهپاد عملیاتی چه ویژگی هایی دارد؟
ابابیل-2 از جمله نخســتین دستاوردهای 
پهپادی جمهوری اســلامی ایران اســت که تا 
به امروز تعداد بســیار زیادی از آن تولید شده 
و در اختیار یگان های مختلف نیروهای مسلح 
کشورمان قرار گرفته است. این پهپاد که ابتدا 
با ماموریت مراقبت و شناســایی و هدف تولید 
شده بود، بعدها ماموریت انتحاری نیز برای آن 
تعریف شــد و هم اکنون در قالب این ماموریت 

در اختیار نیروهای مســلح قرار دارد. ابابیل-2 
با مداومت پرواز ۱.5 ســاعته می تواند تا 200 
کیلومتر برد عملیاتی داشــته باشد و بیشینه 
ســرعت کروز آن به 220 کیلومتر بر ســاعت 
می رســد.این پهپاد می تواند تا ارتفاع ۱۱ هزار 
پا از ســطح زمین ارتفاع بگیــرد و در عملیات 
مراقبت و شناســایی می تواند مساحتی معادل 

۷۷0 کیلومتر مربع را پایش کند.
سامانه ناوبری ابابیل-GPS/INS 2 است و 
نوع هدایت و کنترل آن هم می تواند به صورت 

کنترل از راه دور باشــد و هــم خودکار که در 
حالت خودکار برد این پهپــاد افزایش خواهد 
یافت. نیروی پیشــران این پهپاد از یک موتور 
پیستونی دو سیلندر تامین می شود که با توان 
25 اسب بخار، مصرف سوختی در حدود 5 لیتر 

بر ساعت دارد.
ابابیل-2 همچنین قابلیت برخاستن از روی 
شناور و قایق تندرو را نیز دارد که طی سال های 
گذشته قایق های تندرو نیروی دریایی سپاه با 

این پهپادها مجهز شده اند.

رئیس جمهور با اشــاره به اینکه نیمی از هزینه ســبد 
خانوار صرف مســأله مســکن می شــود، جهــش واقعی 
در ســاخت مســکن را از اولویت های دولت دانســت و از 
استانداران و مدیران بانکی و سازمان های مسئول خواست 

تا برای حل این موضوع اقدام کنند.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، 
آیت الله »سید ابراهیم رئیســی« روز سه شنبه در سومین 
جلسه شــورای عالی مســکن با بیان اینکه مشکل مسکن 
مردم با حرف و جلسه حل نمی شود، خاطرنشان کرد: برای 
ایــن موضوع باید اقدام عملی انجام شــود و اتفاقی بیفتد؛ 
چون کارگر، کشاورز، دانشگاهی و حوزوی و هر قشر دیگر 
بایــد ۴0 تا 50 درصد هزینه یعنــی نصف درآمدش را به 
مســکن اختصاص دهد. وی با بیان اینکه ساخت دست کم 
یک میلیون واحد مســکونی در ســال و رفع دغدغه مردم 
در این زمینــه هم نیاز جدی جامعه، هــم وعده دولت و 
هم تکلیف قانونی است، گفت: امکانات و ظرفیت های لازم 
برای تحقق اهداف نهضت ملی مســکن کاملا فراهم است 
اما این ظرفیت ها باید به شــکل صحیح مدیریت شود و به 

فعلیت برسد.
رئیس جمهور با اشــاره به اینکه قانون جهش ســاخت 
مسکن همه دســتگاه ها و نهادها را موظف به همکاری در 
زمینه تحقق اهداف نهضت ملی ساخت مسکن کرده است، 
افزود: در حدود ۸ ماه گذشــته اقدامــات خوبی در زمینه 
اجرای این قانون انجام شده که لازم بوده اما کافی نیست.

وی با اشاره به گزارش ارائه شده در این جلسه از سوی 
وزیر راه و شهرســازی درباره میزان پیشرفت اجرای قانون 
جهش ســاخت مســکن و میزان عملیاتی شدن تعهدات 
تعیین شــده برای دســتگاه های مختلف، اظهار داشت: با 
وجود آنکه این روزها بدنه دولت به شــدت درگیر اجرای 
قانون مردمی سازی و عادلانه کردن یارانه ها است، اما بنا به 
درخواســت وزیر راه و شهرسازی و نظر به اهمیت موضوع 
مســکن برای بنده، این جلسه برای بررسی و حل و فصل 
مشــکلات پیش روی اجرای قانون جهش ساخت مسکن 
برگزار شد. رئیس جمهور با تاکید بر اینکه تصمیمات این 
جلســه باید با جدیت پیگیری و اجرایی شــود، ادامه داد: 
مسئولان وزارت راه و شهرسازی، استانداران، بانک مرکزی 
و بانک های عامل و همه دســتگاه های مسئول در اجرای 
قانون جهش ساخت مسکن، ایجاد جهش واقعی در ساخت 
مســکن را جزو اولویت های اصلی خود قرار دهند و تلاش 
کنند دغدغه خانوارها در زمینه هزینه های مســکن تا حد 

قابل قبولی رفع شود.
آیت الله رئیسی با بیان اینکه برنامه دولت سیزدهم برای 
ساخت ۴ میلیون واحد مسکونی نیازمند جدیت و اهتمام 
همه اجزای دولت اســت، تصریح کرد: کسانی باید مسئول 
عمل به این وعده شــوند که از روحیــه انقلابی و جهادی 
برخوردار باشند؛ کسانی که به هر دلیل نمی توانند یا خدای 
ناکرده نمی خواهند این برنامه عملیاتی شــود، قطعا برای 

اجرای این برنامه مضر بوده و باید کنار گذاشته شوند.

وی ادامــه داد: عقب ماندگی های اجرای طرح در زمینه 
تحقق خط اعتباری تامین منابع صندوق ملی مسکن، واریز 
درآمدهای مالیاتی حوزه زمین و مســکن به این صندوق، 
واگذاری زمین های مستعد اجرای طرح از سوی دستگاه ها 
به وزارت راه و شهرسازی و استانداری ها، تسریع در صدور 
مجوزهــای لازم از جمله از ســوی شــهرداری ها، تمهید 
خدمات شهری و زیربنایی و هر گونه تاخیر و عقب ماندگی 

دیگر در کوتاه ترین زمان باید رفع شود.
رئیس جمهور با بیان اینکه دستگاه ها و اداراتی که زمین 
در اختیــار دارند در هماهنگی با وزارت راه و شهرســازی 
می توانند از آنها برای ســاخت مسکن مورد نیاز کارمندان 
ثبت نام کرده خودشان بهره بگیرند،  افزود: هماهنگی کامل 
دستگاه های مسئول در اجرای قانون جهش ساخت مسکن 
ضرورت دارد و بنده هم این آمادگی را دارم تا هر زمان که 
نیاز بود جلسات شورای عالی مسکن را برای رفع مشکلات 

و موانع اجرای سریع تر نهضت ملی مسکن برگزار کنم.
آیت الله رئیسی همچنین استانداران را موظف کرد ظرف 
یک ماه اراضی در اختیار دستگاه ها را تعیین تکلیف نموده 

و نتیجه آن را به وزارت راه و شهرسازی اعلام نمایند.
رئیس جمهور همچنین در این جلســه دســتور آغاز 
عملیات احداث ۱۱۸ هزار واحد مسکونی در 2۱ شهر جدید 
را در قالب نهضت ملی مسکن با الگوی ایرانی و اسلامی و 
بهره گیری از روش های صنعتی انبوه سازی مسکن صادر و 
در این رابطه تصریح کرد: یکی از عرصه های جدی تحقق 

اشــتغال دانش بنیان، بخش ساخت مسکن به عنوان یکی 
از پیشــران های اصلی اقتصاد کشور است. آیت الله رئیسی 
خاطرنشان کرد: امروز علاوه بر تجریبات خوبی که در دنیا 
در زمینه صنعتی سازی مسکن وجود دارد، در داخل کشور 
نیز شرکت های پیش رو در زمینه صنعتی سازی ساختمان 
و بــه کارگیری دســتاوردهای دانش بنیان فعال هســتند 
کــه باید از این توانمندی ها و تجــارب برای رونق صنعت 
پیشران مسکن، استفاده از دستاوردهای دانش بنیان، ایجاد 
اشتغال، کاهش هزینه ساخت و ارتقای شاخص های کیفی 

بهره گرفته شود.
پیش از ســخنان رئیس جمهور، »رستم قاسمی« وزیر 
راه و شهرسازی در سخنانی نهضت ملی مسکن را طرحی 
فراوزارتخانــه ای توصیــف کرد و گفت: برنامه ســاخت ۴ 
میلیون واحد مســکونی شاید بزرگترین پروژه دولت است 
که روند اجرا و نتایج آن نیز کاملا شــفاف و قابل بررســی 
و ارزیابی اســت. در این جلســه وزارت راه و شهرســازی 
مصوباتی در ســه حوزه زمین، تســهیلات و مصالح ارائه 
کرده بود که پیشنهادات مطرح شده در حوزه های زمین و 
تسهیلات بررسی و به تصویب رسید و تصمیم گیری درباره 

پیشنهادات بخش مصالح به جلسه بعدی موکول شد.
براســاس این گزارش، با دســتور رئیس  جمهور ۱۱۸ 
هزار واحد نهضت ملی مســکن در 2۱ شهر جدید از جمله 
شهرهای پرند و پردیس در استان تهران و همچنین ایوانکی 

در استان  سمنان از طریق ویدئوکنفرانس کلنگ زنی شد.

رئیس قوه قضائیه گفت: کوتاه کردن فرآیند 
دادرسی یک ضرورت غیرقابل کتمان است و ما 
برای تحقق این مهم سلســله برنامه هایی را در 
دستور کار داریم. به گزارش ایسنا به نقل از مرکز 
رســانه قوه قضائیه، حجت الاسلام والمسلمین 
محسنی اژه ای در نشست با اعضای هیئت رئیسه 
کمیسیون اصل ۹0 مجلس ضمن اشاره به تعبیر 
مطرح شده از جانب رئیس کمیسیون اصل ۹0 
مبنی بر وجود دردهــای مزمن در بخش هایی 
از نظام اداری کشــور، اظهار کرد: رفع دردهای 
مزمن با درمان عادی ممکن نیســت و نیازمند 
درمان ویژه است؛ درمانی که هزینه دارد و باید 
مســتمر و مداوم باشد تا اثرات بر جای مانده از 
دردهــای مزمن و کهنه را بــه طور کامل مداوا 
کند. رئیس دستگاه قضا یادآور شد: این درمان 
و مداوای دردهای مزمن که بخش هایی از نظام 
اداری کشور به آن مبتلا است نیازمند تشریک 
مســاعی و تمرکز قوای دستگاه های مختلف و 
شناسایی اولویت هاســت؛ همچنین باید توجه 
داشــت که این درمان دردهای مزمن با جیغ ها 
و فریادهایی همراه خواهد بود که این امر نباید 
ما را از ادامه مســیر بازدارد و باید موضوع را تا 
انتها و حصول نتیجه پیگیری کنیم. رئیس قوه 
قضائیه تاکید کرد: در عین حال که نباید از هیچ 
موضوع و مســئله ای که موجد آســیب و خلل 
در نظام اداری کشــور است، غفلت کرد اما باید 
تمرکز و انرژی خود را بر اولویت ها بگذاریم و با 
اولویت بندی مسائل و موضوعات در راستای رفع 

آنها اقدامات مجدانه و پیگیرانه را انجام دهیم و 
توجه داشته باشیم که با انجام یک اقدام بازدارنده 
در حوزه یک اولویت شناسایی شده بسیاری از 
مشکلات و آسیب ها مرتفع خواهند شد. رئیس 
قوه قضائیه در همین زمینه مشخصاً به موضوع 
ضرورت تکمیل و راه اندازی سامانه جامع تجارت 
و نقش و کارکرد این ســامانه در شفاف ســازی 
چرخه صادرات و واردات در کشــور اشاره کرد 
و ایــن مقوله را در زمــره اولویت ها قلمداد کرد 
که در صورت تحقق کامل آن، بخشــی از منافذ 
فسازا، معایب و آســیب ها در حوزه فرایندهای 
زنجیــره تجارت و همچنیــن مدیریت زنجیره 
توزیع کالا مرتفع خواهد شــد. حجت الاســلام 
والمسلمین محسنی اژه ای با تاکید بر ضرورت 
اتصال سامانه های دستگاه های مختلف از جمله 
اداره گمرک ، ســازمان بنادر و ســازمان اموال 
تملیکی در راستای شفاف سازی چرخه صادرات 
و واردات در کشور و انسداد بسترهای فسادزا و 
موجد خسارت در این حوزه مشخصاً به معضل 
کالاهایی اشاره کرد که در انبار بنادر و گمرکات، 
متروکه و فاسد می شــوند؛ محموله هایی که به 
تصریح قاضی القضات هیــچ عایدی برای مردم 
ندارنــد و فقط به بیت المال خســارت تحمیل 
می کننــد؛ از »تخصیص ارز بــرای واردات« تا 

»اشغال فضای فیزیکی« و »صرف هزینه جهت 
امحاء آنهــا«. رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: به 
مســئولان قضایی دســتور داده ام که با کمک 
دولت، همچنان ساماندهی فرآیندهای صادرات 
و واردات از جمله ثبت  سفارش ها، تخصیص ارز، 
تخلیه محموله کشــتی ها در بنادر و گمرکات 
و ارســال به موقع آنها به نقاط مختلف کشور، 
ساماندهی انبارهای گمرکات و بنادر و کالاهای 
متروکه را با جدیت دنبال کنند تا اشــکالات و 
آسیب های فسادزا و موجد خسارتی که کماکان 
در برخی از بنادر و گمرکات کشــور وجود دارد، 
به طور کامل مرتفع شــوند. رئیس دستگاه قضا 
در بخشی از ســخنانش در این قسمت جلسه، 
در واکنش به ســخنان ســید محمــود نبویان 
عضو هیئت رئیسه کمیسیون اصل ۹0 مجلس 
مبنی بر عدم تحویل سامانه مرتبط با گمرک از 
ناحیه یک شرکت و پیمانکار علی رغم مکاتبات 
صورت گرفته میان مقامات و مســئولان ذیربط 
طی چهارســال گذشته گفت: ابعاد این موضوع 
باید موشکافی و بررسی شــود و اگر مقرون به 
صحت باشد باید مورد پیگیری جدی قرار گیرد؛ 
البته مــن این موضوع را قبول نــدارم که یک 
پیمانکار توانســته همه مسولان را دور بزند؛ به 
هر ترتیب باید قرارداد منعقد شده در این زمینه 

مورد بررسی و مداقه قرار گیرد و هر دستگاهی 
مقصر بوده، رســیدگی های لازم در رابطه با آن 
انجام شود. حجت الاسلام والمسلمین محسنی 
اژه ای با تاکید بر اینکه مقابله همه جانبه با پدیده 
قاچاق بــه صرف راه اندازی و اتصال ســامانه ها 
ی یکپارچــه تحقق نمی یابد، بیان داشــت: به 
منظــور مقابله جدی با پدیده شــوم قاچاق که 
یکــی از موانع اصلی رونق و جهــش تولید در 
کشور است ضروری است دستگاه های مسئول 
تشریک مساعی و تعامل بیشتری داشته باشند 
و من در اینجا رئیس ســازمان بازرسی و رئیس 
کل دادگســتری استان تهران را مکلف می کنم 
با برگزاری نشســت های تخصصی مشــترک با 
اعضای کمیسیون اصل ۹0 مجلس، موضوعات 
و مســائل این حوزه از جمله راه اندازی و اتصال 
سامانه های لازم و تخلفات صورت گرفته در این 
زمینه را احصاء و جمع بندی کنند و بدین ترتیب 
یک کار عملی منسجم در حوزه مقابله با قاچاق 
صورت گیرد. وی افزود: البته تعدادی از متخلفین 
در حوزه ســامانه های مبارزه با قاچاق از ناحیه 
سازمان بازرسی به دادسرا معرفی شده اند اما باید 
توجه داشت که صرف این اقدام کفات نمی کند و 
باید این مسئله را به صورت ریشه ای و اساسی با 
همکاری و تعامل مرتفع کنیم. رئیس قوه قضائیه 

در بخش دیگری از سخنانش در این قسمت از 
نشست با اعضای هیئت رئیسه کمیسیون اصل 
۹0 ، بر نقشــی که مجلس یازدهم می تواند در 
زمینه »کوتاه کردن فرآیند دادرسی« و »کاستن 
از عناوین متعــدد و کثیر مجرمانه« ایفا کند و 
کمک  کار دســتگاه قضایی در این راستا باشد، 
تاکید کرد و به اســتمرار فضای همدلانه ایجاد 
شده میان مسئولان دستگاه قضایی و نمایندگان 
مجلس یازدهم برای غلبه بر چالش ها و معضلات 
اشاره داشــت. وی در همین راستا افزود: کوتاه 
کردن فرآیند دادرســی یک ضــرورت غیرقابل 
کتمان اســت و ما برای تحقق این مهم سلسله 
برنامه هایــی را در دســتور کار داریم؛ مجلس 
یازدهم نیز می تواند در این زمینه در قالب ارائه 
طرح از ناحیه خود و یا تسریع در تصویب لوایح 
ارسالی از ناحیه ما، نقش آفرین باشد؛ به طوری 
که شــاهد رســیدگی به یک پرونده قضایی در 

بازه های زمانی طولانی نباشیم.
اژه ای  والمســلمین محسنی  حجت الاسلام 
به ثمرات و اثرات مثبت جلســات مســتمر و 
هم اندیشــانه مســئولان قضایی با نمایندگان 
مجلس در کمیسیون ها و فراکسیون های مختلف 
در راستای رفع اشــکالات و ایرادات موجود در 
بخش ها و حوزه های گوناگون کشور اشاره کرد 
و مشــخصاً نتایج و اثرات نشســت اخیر خود و 
مســئولان قضایی با طراحان قانون »حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت« را مورد تصریح قرار 

داد.

پهپاد همه کاره ایرانی به تاجیکستان صادر شد

افتتاح کارخانه تولید پهپاد تمام ایرانی ابابیل ۲ در تاجیکستان

در جلسه شورای عالی مسکن مطرح شد

فرمان رئیس  جمهور برای برکناری مانع تراشان حل مشکل مسکن

رئیس قوه قضائیه:

کوتاه کردن فرآیند دادرسی یک ضرورت غیرقابل کتمان است

شورای اطلاع رسانی دولت:
بازماندگان دریافت یارانه برای ثبت نام به »درگاه 

ملی خدمات دولت« مراجعه کنند
شورای اطلاع رســانی دولت درباره بررســی وضعیت افرادی که تاکنون 
یارانه دریافت نمی کردند و اکنون متقاضی دریافت یارانه هستند، اطلاعیه ای 

صادر کرد.
به گزارش ایلنا، در این اطلاعیه آمده اســت: آن دسته از هموطنانی که 
تاکنون اصــلا یارانه دریافت نمی کرده اند و اکنــون متقاضی دریافت یارانه 
هســتند می توانند برای ثبت نام به منظور بررسی وضعیت اقتصادی خانوار 

خود به »درگاه ملی خدمات دولت« به آدرس my.gov.ir مراجعه کنند.
در این اطلاعیه از عموم جاماندگان یارانه ای که نیاز به بررســی وضعیت 
خانوار خود دارند، دعوت می شــود که ابتدا به سایت my.gov.ir مراجعه 
و بر اســاس کد ملی و اســتعلام دهک کاربر وضعیت دریافت یارانه خود را 

استعلام کنند.
در ادامــه اطلاعیــه دولت آمده اســت: چنانچــه هموطنــان عزیز به 
 دهــک اعلام شــده و قطع یارانه خــود اعتراض دارند بــه آدرس اینترنتی
hemayat.mcls.gov.ir وزارتخانــه مذکور مراجعــه کنند و در صورت 
پذیــرش اعتراض، یارانه دهک خانوارهای جدید از اردیبهشــت ماه ۱۴0۱ 

پرداخت خواهد شد.
در پایان این اطلاعیه درخواســت می شــود که به منظــور جلوگیری از 
اختلال در بررســی وضعیت خانوارها، متقاضیان براساس رقم آخر کد ملی 

خود )زوج و فرد( در روزهای تعیین شده مراجعه کنند.
براین اســاس کســانی که رقم آخر کد ملی آنها زوج اســت در روزهای 
زوج )شــنبه، دوشنبه و چهارشنبه( و افرادی که رقم آخر کد ملی آنها فرد 
است، در روزهای فرد )یکشنبه، سه شنبه و پنجشنبه( برای استعلام وضعیت 

خانوار خود مراجعه کنند.

در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت به ریاست رئیسی
اختیارات تعزیرات در برخورد با گرانفروشی 

و احتکار افزایش یافت
ســتاد هماهنگی اقتصــادی دولت مصوب کرد برای برخــورد مؤثرتر با 
تخلفــات اقتصادی، منابــع و الزامات اجرایی در اختیار ســازمان تعزیرات 

حکومتی قرار گیرد.
به گزارش ایرنا، در جلسه دیروز سه شنبه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت 
که به ریاست آیت الله سید ابراهیم رئیسی برگزار شد پیرو افزایش اختیارات 
ســازمان تعزیرات حکومتی با تصویب شــورای عالی هماهنگی اقتصادی، 

گزارشی از عملکرد این سازمان در هفته اخیر ارائه شد.
در ایــن گــزارش اقدامات ســازمان تعزیرات در برخورد بــا پدیده های 
گرانفروشــی و احتکار مطرح و مقرر شــد برای برخــورد مؤثرتر با تخلفات 

اقتصادی منابع و الزامات اجرایی در اختیار این سازمان قرار گیرد.
همچنین در این جلســه گزارشــی از وضعیت بازار پس از اجرای قانون 
مردمی کردن و توزیع عادلانه یارانه ها ارائه شــد و رئیس جمهور دستور داد 
کالا به وفور در بازار تامین شده و موانع موجود در این زمینه برطرف شود.

در این جلسه موضوع اصلاح ساختار بودجه کل کشور نیز مطرح و ادامه 
بررسی این موضوع به جلسات آینده موکول شد.

رئیس جمهور درگذشت مادر شهیدان صنیع خانی را 
تسلیت گفت

رئیس جمهور در پیامی درگذشــت حاجیه خانــم میره ای مادر بزرگوار 
شهیدان سید محمد و سید محمدحســن صنیع خانی را به خانواده گرامی 

آن مرحومه تسلیت گفت.
به گزارش ایرنا، آیت الله سید ابراهیم رئیسی روز سه شنبه در پیام تسلیت 
خود به مناسبت درگذشت مادر شهیدان صنیع خانی آورده است: این اسوه 
صبر و ایســتادگی که تا پایــان زندگی دنیایی همــواره مدافع ارزش های 
اســلامی و مروج فرهنگ ایثار و شــهادت بود، الگویی بــرای زنان امروز و 

فردای ایران اسلامی بوده و جایگاهی رفیع در پیشگاه الهی خواهد داشت.
وی در ایــن پیام افزود: درگذشــت حاجیه خانم میــره ای مادر بزرگوار 
شهیدان سید محمد و سید محمدحسن صنیع خانی موجب تالم خاطر شد. 
اینجانب درگذشت این بانوی مومنه را به خانواده گرامی آن مرحومه تسلیت 
می گویم و از درگاه خداوند برای ایشان علو درجات و همنشینی با فرزندان 

شهیدش و برای بازماندگان صبر و سلامت مسالت دارم.
به گــزارش ایرنا، حاجیه خانم ســیده منصوره میره ای روز گذشــته - 
دوشنبه- به فرزندان شهیدش پیوست. شهید سیدمحمدحسن صنیع خانی 
در ســال ۱۳۶۱ در حالــی کــه دانش آموز ۱۷ ســاله ای بــود در عملیات 

بیت المقدس به درجه رفیع شهادت نایل آمد. 
شهید سیدمحمد صنیع خانی هم که فرماندهی ترابری سپاه پاسداران را 
بر عهده داشــت در ســال ۱۳۷۴ بر اثر عوارض ناشی از جراحات شیمیایی 

به شهادت رسید.

تاکید بر احیای دریاچه ارومیه
و  هماهنگــی  جلســه 
بررســی اجــرای طرح های 
آذربایجان  استان  اولویت دار 
غربی بعدازظهر دیروز)ســه 
شــنبه( به ریاســت محمد 
مخبــر معــاون اول رئیس 
ریاســت  نهاد  جمهــور در 
بــر  و  برگــزار  جمهــوری 
اتمــام و اجــرای طرح های 
محرومیت زدایــی در ایــن 

استان تاکید شد.
به گزارش ایسنا، در این 
جلســه با اشــاره به مطالبات و تاکیدات رئیس جمهور درخصوص احیای 
دریاچه ارومیه مقرر شــد تا طرح هــای مرتبط با احیای این دریاچه هر چه 

سریعتر عملیاتی شود. 
در این جلسه که معاون اجرایی رئیس جمهور، وزرای بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی، ورزش و جوانان، راه و شهرسازی، فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
علوم و تحقیقات و فناوری، رئیس ســازمان حفاظت محیط زیست، رئیس 
بنیاد شــهید و امور ایثارگران کشور، معاون علمی و فناوری رئیس جمهور، 
معاون رئیس جمهــور در امور زنان و خانواده، اســتاندار آذربایجان غربی، 
معاونین و مسئولین دستگاه های مربوطه و استانی حضور داشتند، توافقات 
دستگاه های اجرایی و بانک های عامل برای اجرای طرح های اولویت دار این 

استان در حوزه های مختلف بررسی و تصویب شد. 
همچنین در این جلســه بــر ضرورت اجرایی و عملیاتی شــدن هر چه 
ســریعتر طرح هــای مرتبط با حوزه گردشــگری، نیــرو، ورزش و جوانان، 
خانواده و زنان، صنعتی، کشاورزی، آموزشی، بهداشتی، درمانی و عمرانی و 
زیرســاختی استان آذربایجان غربی به منظور اشتغالزایی و توسعه و آبادانی 

این استان تاکید شد.

حمایت فراکسیون راهبردی مجلس 
از تیم ملی فوتبال

اعضای فراکســیون راهبردی مجلس شورای اسلامی با حضور در وزارت 
ورزش و جوانان بر حمایت از تیم ملی در راه جام جهانی تاکید کردند.

به گزارش ایرنا، دوشنبه  شب اعضای فراکسیون راهبردی مجلس شورای 
اسلامی در جلسه ای چهار ساعته ضمن حضور در وزارت ورزش و جوانان و 
اســتماع گزارش فعالیت های انجام گرفته در این وزارتخانه و اعلام نظرات، 
مواضع و حمایت خــود از برنامه های فعلی و پیــش روی این وزارتخانه در 
ابعاد مختلف، بــر حمایت از تیم ملی در راه آماده ســازی تیم ملی فوتبال 

تاکید کردند.
در این جلسه میرشاد ماجدی، سرپرست فدراسیون فوتبال هم برنامه های 
این فدراســیون برای آماده ســازی هر چه بهتر تیم ملی را برای نمایندگان 
مجلس تشــریح کرد و در پایان نمایندگان حاضر در جلســه به همراه وزیر 
ورزش و جوانان پیراهن تیم ملی را به نشــانه اعلام همبســتگی با تیم ملی 

امضا کردند.

اخبار کوتاه


